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Datum och tid:   2022-12-12       kl. 09:00-12:00 

 

Plats Junselerummet – Sollefteå kommunhus 

 

Beslutande Enligt närvaro- och tjänstgöringslista 

 

    

Övriga  Anna-Maria Andersson Sekreterare  §§ 62-68 

närvarande: Guniris Jonasson Kommunkansliet §§ 62-68 

 Niklas Nordén T.f. kommundirektör §§ 62-68 

 Mattias Axelsson Ekonomienheten  § 62 

 Maria Söderlund Miljö- och byggenheten §§ 63-65 

 Fanny Sundelin Miljö- och byggenheten §§ 64-65 

 Nils Modin Tekniska enheten  § 66 

 Bengt Åkerlind Fritidsenheten  § 67-68 

 

 

 

 

 

 

Underskrifter Sekreterare: Anna-Maria Andersson §§ 62-68 

  

 Ordförande: Roger Johansson (VI) §§ 62-68 

   

 Justerare:  Åsa Sjödén (S) §§ 62-68 

  

  

    

 

 

 

Bevis om justering 
Justeringen har tillkännagetts genom anslag på kommunens digitala anslagstavla, www.solleftea.se 
 
Myndighet:  Kommunstyrelsens Utskott för samhällsutveckling 
 
Sammanträdesdatum: 2022-12-12 

 
Förvaringsplats för protokollet: Kommunkansliet, kommunhuset, Sollefteå 
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Närvaro-/tjänstgöringslista 

 
 

Namn 
 

När- 
var- 
ande 

 

Tjänst- 
gör- 
ande 
ers. 

 

Reserva- 
tion 

 

Omröstning 
 

Anteckningar 

 
 

§ 
 

§  

 
 

§ 
 

§ 
 

Ja 
 

Nej 
 

Ja 
 

Nej  

          

Ordinarie           

Roger Johansson (VI) X        Ordförande 

Ulf Breitholtz (V) X         

Vakant (C) -         

Lillemor Edholm (S) X         

Mikael Sjölund (S) -         

 

Ersättare          

Johan Andersson (C) X X       
Ersätter vakans (C) 

Frånvarande 9:40-10:00 

Inger Fängström (V) -         

Åsa Sjödén (S) X X       Ersätter Mikael Sjölund (S) 

Morgan Nordin (S) -         

Linus Källgren (-) -         

 

 

Åsa Sjödén (S) utses till justerare av dagens protokoll 

 

Justeringen sker digitalt 
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§ 62 

 

Ekonomi- och verksamhetsuppföljning per 2022-11-30 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens utskott för Samhällsutveckling godkänner redovisningen av ekonomi- 

och verksamhetsuppföljningen för november månad. 

 

Ärendebeskrivning 
Till utskottet för samhällsutveckling redovisas fyra separata ekonomi- och verksamhetsuppfölj-

ningar:  

 

a) Samhällsutveckling 

b) VA och avlopp 

c) Gata och park 

d) Avfall 

 

 

Beslutsunderlag 
Verksamhets- och ekonomiuppföljning Samhällsutveckling 2022-11-30 

Verksamhets- och ekonomiuppföljning VA och avlopp 2022-11-30 

Verksamhets- och ekonomiuppföljning Gata och park 2022-11-30 

Verksamhets- och ekonomiuppföljning Avfall 2022-11-30 

Muntlig genomgång - Mattias Axelsson 
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§ 63 Dnr: KS/341/2022 

 
Behovsutredning och tillsynsplan för Miljö- och byggenheten 
åren 2023-2025 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens utskott för Samhällsutveckling föreslår 

Kommunstyrelsen besluta 

- att behovsutredningen och tillsynsplanen med sina bilagor fastställs 

- att Miljö- och byggchefen ges mandat att kunna ändra i rutiner i bilagorna  

- att återrapportering sker genom uppföljning för perioden 1 januari-1maj, 

1 maj-1 oktober samt genom helår i årsberättelsen 

 

Ärendebeskrivning 

För att uppfylla lagstiftningens krav har Miljö- och byggenheten tagit fram ett förslag på en 

behovsutredning och en tillsynsplan. En behovsutredning och tillsynsplan ska vara på tre år 

men det är främst detaljerad planering för år 2022. För att vidare utveckla verksamheten har 

egna mer detaljerade planer tagits fram för små avlopp, ovårdade fastigheter, förorenade 

områden, livsmedel och alkohol/tobak. Eftersom inspektörer på enheten arbetar över olika 

lagstiftningsområden är det viktigt att hela verksamheten är med vid planeringen även om 

det inte är ett lagkrav i vissa fall. Till grund för planeringen och prioritering har nationella 

planer från Naturvårdsverket och Livsmedelsverket beaktats. 

 

För att veta vad verksamheten gör, vart vi ligger till utifrån fastställd plan och för att göra 

rätt prioriteringar är planering och uppföljning ett viktigt verktyg. Det ökar transparensen 

och kunskapen inom miljö- och byggenhetens område.  

 

Förvaltningens bedömning 

Behovsutredningen visar att om vi skulle göra allt utan att prioritera behövs 33 personer för 

uppdraget. Miljö- och byggenheten har 19 personer att tillgå vilket innebär vissa tuffa 

prioriteringar. I första hand har företagare med fasta årliga avgifter och inkommande 

ärenden prioriterats. Även inkommande klagomål gällande ovårdade fastigheter och 

nedskräpning kommer att ha en tuffare bedömning tidigare utifrån de rutiner som finns mer 

detaljerat beskrivet i skrivelsen Rutin och prioritering för ovårdade fastigheter. För att 

uppfylla lagstiftningens krav gällande förorenade områden måste vi fortsätta med det 

påbörjade arbetet, mer om detta finns i planen i skrivelsen Uppföljning av det strategiska 

arbetet med förorenade områden år 2022. Även om behovet av tillsyn är detsamma gällande 

små avlopp finns det ett redan fattat politiskt beslut att endast 200 fastigheter per år ska få 

tillsyn, därför är det utgångsläget i tillsynsplanen, vidare finns områden utpekade som 

kommer att få tillsyn på sina små avlopp i skrivelsen Plan för tillsyn av små avlopp. Genom 

att ha haft en god kontroll med minst ett årligt besök på alla våra livsmedelsföretag har 

behovet minskat från 2,5 årsarbetskrafter till 1,5, det är inte antalet livsmedelsföretag som 

har förändrats utan många sköter sig så bra att de har en halverad kontrolltid, den mer 

detaljerade planen för livsmedelskontroll finns i skrivelsen Kontrollplan Livsmedel och 
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gäller åren 2022-2024. Gällande alkohol och tobak kommer tillsyn utföras enligt skrivelsen 

Tillsynsplan Alkohol och tobak 2022-2024. Tillsyn inom Plan- och bygglagens område har 

länge varit bortprioriterat på grund av personalbrist, nu är enheten förstärkt och därför 

föreslås att fastigheter med eftersatt underhåll i våra tätorter ska inventeras och åtgärder 

föreslås fastighetsägaren. Även att tillsyn skett på lekplatser kommer att ske samt vilka 

hissar som finns i tätorterna och om dessa är besiktade. Från år 2023 kommer 

Översiktsplanefrågor hamna på enheten och tid för det arbetet är oklart. 

 

Genom prioriteringar går det att utföra de arbetsuppgifter som tillsynsplanen visar. 

Bedömningen är att tillsynsplanen enligt de prioriteringar som gjorts kommer gå att 

uppfylla. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Behovsutredningen och tillsynsplanen med sina bilagor fastställs. Rutiner i bilagorna ges 

Miljö- och byggchefen mandat att kunna ändra. Återrapportering sker genom uppföljning 

för perioden 1 januari-1maj, 1 maj-1 oktober samt genom helår i årsberättelsen. 

 

Beslutsplanering 

Via Utskottet för samhällsutveckling till Kommunstyrelsen. 

 

Återrapportering  

Återrapportering sker i maj, oktober och som helår i årsberättelsen. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Bygg- och miljöchef Maria Söderlund – KS/341/2022-1 

Behovsutredning 2023-2025 – KS/341/2022-7 

Tillsynsplan 2023-2025 – KS/341/2022-9 

Rutin och prioritering för ovårdade fastigheter – KS/341/2022-2 

Uppföljning av det strategiska arbetet med förorenade områden år 2022 – KS/341/2022-3 

Tillsynsplan Alkohol och tobak 2022-2024 – KS/341/2022-4 

Kontroll Livsmedel år 2022-2024 – KS/341/2022-5 

Karta, områden för framtida tillsyn – KS/341/2022-6 

Plan för tillsyn av små avlopp – KS/341/2022-8 

Muntlig föredragning, Maria Söderlund, Bygg- och miljöchef 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 

Miljö- och byggenheten 
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§ 64 Dnr: KS/339/2022 

 
Planbesked för ändring av detaljplan för del av Hågesta 3:92, 
motorområde I 21 samt för del av Hågesta 3:92, utvidgning av 
motorområde, Sollefteå kommun 
   

Beslut 
Kommunstyrelsens utskott för Samhällsutveckling beslutar 

 

- att lämna positivt planbesked för 

• ändring av detaljplan för del av Hågesta 3:92, motorområde I 21, Sollefteå 

kommun 

• ändring av detaljplan för del av Hågesta 3:92, utvidgning av motorområde, 

Sollefteå kommun 

 

Ärendebeskrivning/Sammanfattning 

Fortifikationsverket inkom med en begäran om planbesked för ändring av två detaljplaner 

för del av fastigheten Hågesta 3:92 den 3 november 2022. Ansökan avser ändring av 

byggnadshöjden från 8 meter till upp emot 20 meter. 

 

Försvaret planerar att återetableras och bygga ett nytt regementsområde inom fastigheten 

Hågesta 3:92 i Sollefteå. Del av fastigheten är sedan tidigare planlagt för militärt ändamål, 

motorområde och teknikhus, och är de områden som ändringarna avser. Området omfattar 

två detaljplaner som angränsar till varandra, en från 1991 och den andra från 1993. Båda 

medger byggnader upp till åtta meter höga.  

 

Idag är området till stor del obebyggt och omfattar främst en grusad öppen yta och skog. 

Bruksån rinner även genom området. Området planeras att utvecklas och bebyggas men ska 

även i fortsättningen utgöra motorområde och ett område för militärt ändamål. 

Fortifikationsverkets erfarenheter från att bygga nya regementsområden är däremot att det 

krävs högre byggnader idag än den byggnadshöjd som medges i befintliga detaljplaner. 

 

Förvaltningens bedömning 

Bedömningen är att detaljplanerna behöver ändras för att möjliggöra önskad bebyggelse 

och att det kan prövas genom ändring av detaljplanerna. Områdena ligger i anslutning till 

bland annat Tjärnmyrans övningsfält och annan mark som Försvarsmakten kommer 

använda vid sin återetablering. Även i fortsättningen ska området utgöra motorområde som 

det är planlagt för idag. Det finns däremot behov att öka byggnadshöjden för att kunna 

bebygga området på ett ändamålsenligt sätt. För att kunna anpassa byggnationen efter 

dagens och framtida behov behöver därför byggnadshöjden i detaljplanerna ändras. 

 

Detaljplanen förväntas kunna antas tredje kvartalet 2023.    
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Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelsens utskott för samhällsutveckling beslutar att lämna positivt planbesked 

för 

• Ändring av detaljplan för del av Hågesta 3:92, motorområde I 21, Sollefteå 

kommun   

• Ändring av detaljplan för del av Hågesta 3:92, utvidgning av motorområde, 

Sollefteå kommun 

Beslutsplanering 

Beslutande instans är Kommunstyrelsens utskott för Samhällsutveckling.  

 

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 
Avgift för planbesked är 4 830 kr enligt fastställd taxa. Faktura för avgiften kommer att 

skickas separat. Plankostnaden och eventuellt tillkommande utredningar och underlag som 

krävs för detaljplanearbetet bekostas av sökande och framläggs i kommande planavtal som 

upprättas mellan kommunen och sökanden. 

 

Beslutsunderlag/Lagrum 

Förvaltningsyttrande, Fanny Sundelin – KS/339/2022-1 

Begäran om planbesked, Fortifikationsverket – KS/339/2022-2 

 

Beslutet fattas med stöd av 5 kap. 2, 4 och 5 §§, 12 kap. 8 § plan och bygglagen (SFS 

2010:900). Beslut om planbesked är inte bindande och kan inte överklagas.   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 

Fortifikationsverket 

63 189 Eskilstuna  
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§ 65 Dnr: KS/340/2022 

 
Planbesked för ny detaljplan för del av Hågesta 3:92, nya 
regementsområdet, Sollefteå kommun   

 

Beslut 
Kommunstyrelsens utskott för samhällsutveckling beslutar 

- att lämna positivt planbesked för ny detaljplan för del av Hågesta 3:92, nya 

regementsområdet, Sollefteå kommun. 

 

Ärendebeskrivning/Sammanfattning 

Fortifikationsverket har kommit in med ansökan om planbesked för att upprätta ny 

detaljplan för del av deras fastighet Hågesta 3:92. Syftet med detaljplanen är att uppföra ett 

nytt regementsområde. Området ligger i anslutning till det befintliga motorområdet och 

planeras bebyggas med bland annat kaserner, kontor, idrottsanläggningar och matsal på 

norra sidan om Bruksån. Söder om ån planeras exempelvis förråd och utvidgning av 

motorområdet. Även till exempel tillfartsvägar för bil, cykel och gående behöver utredas i 

och med etableringen.   

 

Förvaltningens bedömning 

Bedömningen är att en ny detaljplan är en förutsättning för att möjliggöra att ett nytt 

regementsområde kan uppföras. Området ligger utanför detaljplanerad mark, är obebyggt 

och består främst av skog, genom området rinner även Bruksån. Det ligger i anslutning till 

Tjärnmyrans övningsfält samt det så kallade motorområdet, områden som Försvarsmakten 

använder i sin verksamhet.  

 

För planarbetet kommer följande planeringsunderlag sannolikt krävas: 

• Trafikutredning 

• VA-utredning 

• Dagvattenutredning 

• Geoteknisk undersökning 

• Naturvärdesinventering  

Detaljplanen förväntas kunna antas första kvartalet 2024. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelsens utskott för samhällsutveckling beslutar att lämna positivt planbesked 

för ny detaljplan för del av Hågesta 3:92, nya regementsområdet, Sollefteå kommun. 

 

Beslutsplanering 

Beslutande instans är Kommunstyrelsens utskott för Samhällsutveckling.  
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Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 
Avgift för planbesked är 4 830 kr, enligt fastställd taxa. Faktura för avgiften kommer att 

skickas separat. Plankostnaden och eventuellt tillkommande utredningar och underlag som 

krävs för detaljplanearbetet betalas av sökanden och framläggs i kommande planavtal. 

 

Beslutsunderlag/Lagrum 

Förvaltningsyttrande, Fanny Sundelin – KS/340/2022-1 

Begäran om planbesked, Fortifikationsverket – KS/340/2022-2 

 

Besluten fattas med stöd av 5 kap. 2, 4 och 5 §§, 12 kap. 8 § plan- och bygglagen (SFS 

2010:900). Beslutet om planbesked är inte bindande och kan inte överklagas. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 

Fortifikationsverket  

63 189 Eskilstuna 
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§ 66 Dnr:  KS/315/2021 

 
Medborgarförslag – Förläng sträckan med belysning på 
Djupöspåret, svar på återremiss 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens utskott för Samhällsutveckling föreslår 

Kommunstyrelsen föreslå 

Kommunfullmäktige besluta 

 

- att förslaget avslås 

 

Ärendebeskrivning/Sammanfattning 

Kommunstyrelsen gav 2021-11-04 förvaltningen uppdrag att yttra sig över rubricerat 

medborgarförslag: 

Belysning sista delen av Djupöspåret, från Tingshuset fram till Hamnmagasinen, 

Kulturbygden. 600 m. Vore toppen under mörka årstiden, trygghet. Fin promenadväg. 

Gärna också förbättra gångvägen på marken. 

 

Förvaltningens bedömning 

Förslaget handlar om en upprustning som är så omfattande att det utgör en investering. 

I tekniska enhetens anslag för investeringar finns inget utrymme för att prioritera detta inom 

överskådlig tid. Behoven av upprustning av kommunens befintliga vägbelysning samt 

gång-/cykelvägsbelysning är redan mycket stort. Några av de mer kostnadsdrivande 

åtgärderna, förutom vanligt löpande underhåll är:   

• Vårt system för tändning och släckning av gatubelysningen består i dag av 2 olika 

tekniker.  

Det ena baseras på minicall-bandet som var förstahandsval gällande täckning när 

systemet togs i bruk. De enheterna saknar dock förmåga att ge information om 

driftstatus (tänd eller släckt anläggning) och tillverkas inte längre. 

Det andra baseras på 2G-bandet som var under uppbyggnad när systemet togs i bruk 

och har succesivt ersatt de minicallbandsbaserade som gått sönder.  

2G-nätet kommer dock att släckas år 2025 och därför måste systemen bytas ut i sin 

helhet innan dess. 

• Kommunen har succesivt ersatt äldre s.k. friledning, (oisolerade koppartrådar) i en 

del av beståndet, men det finns fortfarande kvar på vissa sträckor. Förutom att det 

inte uppfyller dagens elsäkerhetskrav så genererar friledning ofta fel när t.ex. 

ledningar kortsluts av trädgrenar. 

• Ett stort behov av stolprätningar finns runtom i kommunen. 

• Arbetet med att skilja sambyggda belysningsanläggningar från Trafikverket är 

påbörjat och bör få fortsätta, för att få renodlade gränssnitt så elsäkerhets-

/anläggningsansvaret blir tydligt. 
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Det finns dessutom flera alternativa gångvägar i området som kan användas de tider på 

dygnet då det är mörkt. Aktuell sträcka snöröjs vintertid så under den ljusa tiden är det 

också möjligt att gå på sträckan. 

 

Ska förslaget antas krävs extra tilldelning till tekniska enhetens budget.  

Investeringskostnaden bedöms översiktligt uppgå till minst en halv miljon kronor. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Utskottet för Samhällsutveckling föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige 

besluta att förslaget avslås. 

 

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 

Investering ca 500 000 kr. Medel finns inte i Tekniska enhetens budget. 

 
Beslutsunderlag/Lagrum 

Förvaltningsyttrande, Nils Modin – KS/315/2021-7 

Protokoll Kommunfullmäktige 2022-06-20 § 81  KS/315/2021-6 

Medborgarförslag, Eva Berglund – KS/315/2021-1 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 

Förslagsställaren. 
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§ 67 Dnr:  KS/342/2022 

 
Föreningsbidrag för skötsel av anläggningar 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens utskott för Samhällsutveckling lämnar ärendet utan förslag till beslut. 

 

Ärendebeskrivning 

Förvaltningen har fått i uppdrag att se över anläggningsbidragen ur perspektivet 

likställdhet. I takt med utvecklingen har stödet till de olika föreningarna kommit att variera 

därför görs nu en revidering där det totala stödet höjs och föreningarna kompenseras utifrån 

det utbud de erbjuder.  

I samband med detta revideras också bidragsnormerna för ridskolor för att skapa tydlighet 

och öka likställigheten mellan kommunens olika delar. Samt för att motverka att skapandet 

av ytterligare en ridskola in på korttid riskerar att påverka övriga ridskolors existens. 

 

Förvaltningens bedömning 

Anläggningar 

Utgångspunkten förvaltningen jobbat efter är att föreningarna ska erbjudas samma 

ersättning för likvärdiga anläggningar. Exempel: skötsel av en fotbollsplan med 11 manna 

seriespel ska ersättas med samma summa oavsett var i kommunen den finns, skidspår och 

isbanor likaså. Förvaltningen har utgått ifrån att det ska finnas två fotbollsplaner (en 

tränings och en match plan), ett elljusspår, ett långspår och en isbana på varje större ort  

De större orterna Ramsele, Junsele, Näsåker och Långsele får ortstillägg som varierar 

utifrån de åtagande och mängden anläggningar de har att sköta. Junsele IF får åtagande 

gällande luftning och vertikalskärning på fotbollsplanerna i Näsåker detsamma gäller 

Långsele AIF på fotbollsplanerna i Sollefteå. Förvaltningen föreslår att Fritidsavdelningen 

köper in redskap för dessa ändamål som kan nyttjas av samtliga föreningar. Badet i Junsele 

är dubbelt så stort som i Ramsele och vi lägger ett tyngre ansvar på Junsele IF än vi gör på 

en campingarrendator som ska sköta badet. Förvaltningen vill värna om Junsele som 

lägerort vilket är viktigt ur besöksnärings perspektiv detta bidrar till ett högre ortsbidrag till 

Junsele. Utöver skötsel av anläggningar kommer föreningarna Långsele AIF, Junsele IF, 

Ådalsliden SK Ramsele IK få ett ökat ansvar gällande evenemang på orten. 

 

Belopp idag och enligt förslag: 

 

förening Utbetalt stöd 2022 Förslag till nytt stöd från 2023 

Junsele IF 1 215 000 kr 1 220 000 kr 

Ramsele IK 260 380 kr 480 000 kr 
Ramsele 
camping 70 000 kr 70 000 kr 

Ådalslidens SK 137 360 kr 450 000 kr 

Långsele AIF 372 300 kr 400 000 kr 

Sollefteå GIF 203 000 kr 180 000 kr 
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Remsle UIF 38 000 kr 25 000 kr 

Sollefteå skidor 25 000 kr 30 000 kr 

Undrom 69 709 kr 100 000 kr 

Björkå 21 000 kr 45 000 kr 

Helgum 48 000 kr 80 000 kr 

Graninge 73 000 kr 75 000 kr 

Österforse 56 000 kr 90 000 kr 

Forsmo 63 000 kr 100 000 kr 

Resele 36 000 kr 75 000 kr 

Edsele 44 000 kr 90 000 kr 

Lungsjön 13 429 kr 30 000 kr 

Totalt 2 745 178 kr 3 540 000 kr 

 

  
 

 

Avtal med föreningarna 

Konstruktionen med anläggningsstöd bygger på att föreningarna får ett stöd för att driva 

anläggningarna på samma sätt som kommunen skulle ha gjort. Förvaltningen avser att 

skriva avtal på XX år med respektive förening som kan förnyas med xx år.  

Om en förening skulle välja att inte förnya eller teckna ett avtal med basen ur detta förslag 

tar kommunen över driften av de kommunala anläggningar som skulle ha ingått i avtalet. 

 

Bidragsnormer för ridskolor 

Beslut om nya bidragsnormer för ridskolorna fattades 2022-01-11 av kommunstyrelsen. 

Sedan dess har en ny ridskola meddelat att man avser att söka stöd för 2023 samtidigt som 

frågan om andra anläggningsbidrag aktualiserats.  

Östra 

Västra  
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Förvaltningen anser att frågan om bidragsnormer för ridskolor i stället borde hanteras inom 

ramen för anläggningsbidrag. Detta då summorna är stora jämfört med andra 

föreningsbidraget samt att principer som gäller för drift av anläggningar också ska gälla för 

ridskolor.  

Idag finns det tre ridskolor som tillsammans får ett stöd motsvarande ca 250 000 kronor 

vardera. Ytterligare en ridskola har anmält intresse av att ta del av det kommunala bidraget 

för ridskolor. Det innebär att inom kort kommer Sollefteå kommun att ha fyra ridskolor. 

Det är ett stort antal ridskolor sett till riket i övrigt även om man beaktar att Sollefteå till 

ytan är en stor kommun. I landet finns det igenomsnitt 1,5 ridskola per kommun. 

 

Förvaltningen anser att kommunen måste ge föreningarna tydliga förutsättningar men också 

förtydliga vad som gäller när nya ridskolor kommer in i systemet. Med tanke på Sollefteå 

kommuns stora yta är det viktigt att säkerställa att det finns möjligheter för ungdomar att 

rida i såväl den västra som den östra delen av kommunen.  

För att skapa långsiktiga och förutsägbara förutsättningar för såväl nya som befintliga 

ridskolor föreslår förvaltningen att det kan lämnas stöd för föreningsdrift av ridskolor i 

kommunen med ett belopp upptill 1 000 000 kronor varav hälften avser kommunens östra 

del och hälften kommunens västra del. På så sätt riskerar inte utbudet av ridskolor påverkas 

i kommunens östra del om nya ridskolor startas i den västra och vice versa. Ersättningen 

likställs per ridskola med ett belopp upptill 250 000 kronor per ridskola som ett grundstöd, 

övriga kostnader kopplat till inriktning, storlek och ambitionsnivå hanteras av den enskilda 

ridskolan och dess medlemmar. Stödet förändras bara ifall felaktigheter uppdagas, 

föreningarna inte kan leva upp till uppställda kriterier eller om ytterligare en ridskola startar 

i samma område. 

 

Det är också viktigt att ansökan om bidrag kommer in i god tid, enligt förslag i augusti året 

innan, för att ge befintliga ridskolor möjlighet att anpassa sin verksamhet ifall ytterligare 

ridskolor som uppfyller kriterierna inkommer med ansökan. 

 

Krav och stödkriterier för ridskolor 

Följande krav ska ridskolan uppfylla för att kunna söka bidrag hos Sollefteå kommun för 
ridskoleverksamhet, 

• Verksamheten ska ha tillstånd för att bedriva ridskola genom Länsstyrelsen i 

Västernorrland  

• Ha minst 30 ridande medlemmar i åldrarna 7-25 år, individerna ska vara 

registrerad som medlem under det senaste verksamhetsåret och betalat 
fastställd medlemsavgift 

• Föreningen ska ha sitt säte och vara verksam i Sollefteå kommun och bidrag 
lämnas för den verksamhet som bedrivs i Sollefteå kommun 

• Ansökt om och beviljats organisationsnummer från Skatteverket 

• Föreningen ska bedriva en verksamhet som är till nytta för invånarna i Sollefteå 

kommun 
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• Föreningen ska ha valt styrelse, hållit årsmöten och antagit stadgar 

• Följa kommunens värdegrund och vara öppen för alla 

• Föreningen ska på begäran kunna visa hur bidraget har använts 

• Föreningen ska kunna ställa räkenskaper, redovisningshandlingar och 
medlemsregister till förfogande för granskning och skicka in dessa på 
begäran 

• Vid begäran redovisa statistik och ha underlag som visar antalet ridlektioner 
för respektive medlem 

• Registrerad i kommunens föreningsregister. 

• Föreningens verksamhet får inte främja enskilda medlemmarnas ekonomiska 
intresse. 

• Det ska finnas tydliga jävsregler när det gäller beslut i den egna styrelsen. 

• En ny förening ska sökt medel senast den 1 augusti året innan stödet avser 

• Stödet uppgår till uppemot 250 000 kr per ridskola men kan minska om ridskolan 

inte uppnår fastställda kriterier, felaktigheter upptäcks eller ytterligare ridskola 

etableras i området  

• Totalt avsätts 1 000 000 kr i stöd för ridskolor, dessa ska fördelas enligt principen 

500 000 kr för ridskolor i kommunens östra del och 500 000 kr för ridskolor i 

kommunens västradel. 

Ansökningstid och kontrollsystem 

Ansökan ska komma in till kommunen senast 15 jan och stödet ska betalas ut inom 30 

dagar efter komplettansökan. Det totala bidraget till ridskolorna kan uppgå till 1 000 000 

kronor per år.  

 
För att undkomma diskussioner om oegentligheter och säkerställa att skattemedel 
nyttjas korrekt ska angivna ridlektioner som genomförts registreras med närvarokort. 
Närvarokortet ska fyllas i samband med respektive ridlektion där det framgår vilka som har 
ridit och intygas av ledaren för aktiviteten. Närvarokorten ska förvaras hos föreningen i 
minst 3 år och kunna lämnas ut till kommunen vid begäran. 

 
Förvaltningen föreslår utskottet för samhällsutveckling föreslå kommunstyrelsen 

besluta:  

- att fastställa bidragsnivåerna för anläggningar enligt förvaltningens förslag  

- att uppdra till förvaltningen att skriva nya avtal med föreningarna utifrån de nya 

normerna. 

- att tillskjuta 800 tkr till Fritidsavdelningen för skötsel av anläggningar 

- att tillskjuta 228 tkr till Fritidsavdelningen för driftsbidrag till ridskolor enligt 

förvaltningens förslag  
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- Att ersätta avsnittet i beslut KS 11/1 2022 §13 gällande bidragsnormer för ridskolor 

med förvaltningens förslag  

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 

Bidragsbeloppet för anläggningar är idag totalt 2 745 178 kr. Beloppet enligt förslag är 

totalt 3 540 000 kr. Därmed ska 800 000 kr tillskjutas till Fritidsavdelningen från ID 81256 

Pott särskilda satsningar 

Bidragsbeloppet för ridskolor ska höjas till 1 000 000 kr och därmed ska 228 000 kr 

tillskjutas fritidsavdelningen från ID 81256 Pott särskilda satsningar 

 

Förslag till beslut under mötet. 

Johan Andersson (C) yrkar på att lämna yttrandet utan förslag till beslut. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Bengt Åkerlind – KS/342/2022-1 
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§ 68 Dnr:  KS/184/2022 

 
Fördelning av bygdeavgiftsmedel, höstomgången 2022 
 
Beslut 
Sollefteå kommun, genom Kommunstyrelsens utskott för samhällsutveckling, föreslår 

Länsstyrelsen följande fördelning av bygdeavgiftsmedel höstomgången 2022 

 

 

Förening/ organisation Ansökan gäller

Ansökt 

belopp

Kommunens 

förslag

Kommunen föreslår 

bifall med motivering

Kommunen föreslår 

avslag med motivering

Kuben i Långsele AB

Tilläggsansökan. Byte av 

konstgräsmatta i Kubenhallen* 150 000 150 000

Hög egen insats stor 

ungdomsverksamhet för 

flera föreningar

Lungsjöns Fritidsförening

Ändrings-tilläggsansökan - 

Installation av ytvärmepump* 200 000 200 000 Hög energibesparing

Byalaget Näsåkers 

Samverkan Renovering av bastu 100 000 70 000

Bra ekonomi i 

föreningenvilket gör att man 

bör kunna stå för en lite 

större egeninsats

Edsele AIK

Inköp av snöslunga samt två 

värmepumpar till klubbstugan 86 495 85 000

Lokalen används till 

ungdomsverksamhet året 

om samt att snöslungan 

använts för multirinken.

Edsele intresseförening Byte av gamla, slitna golv 326 250 324 000

Golvet är i sånt skick att 

inga enklare reparationer är 

möjliga. Hela golvet måste 

bytas.

Furubackens 

byggnadsförening

Upprustning av golv samt 

nybyggnad av toalettbyggnad, 

Furubacken 129 500 129 500

Stor egen insats. 

Nuvarande utedass är 

uttjänt.

Helgums Skoterklubb Material till brobygge 106 234 105 000

De har enbart sökt för mtrl 

stor egninsats med 

byggandet

Junsele IF

Anläggning av utomhuspadelbana 

samt utbyte av fotbollsbelysning 

på "Gärdet" 736 250 211 000

Belysning Gärdet, Junsele. 

Behöver en vårtidig plan

Nej till paddel delen. Borde 

generera en intäkt som 

täcker kostnaderna.

Nordantjäls 

Bygdegårdsförening

Luftvärmepump till samlingslokal i 

bygdegård, Stömudden 

Nordantjäl 40 000 35 000

Engergi- och 

kostnadsbesparing för 

föreningen.

Radiosol

Investering i närradions 

reservelverk 32 990 32 990

Bör innebära en besparing i 

längden. Bra ur 

krisberedskapssynpunkt.

Ramsele Jaktskytteklubb

Uppdatering av 50 m bana till 

elektronisk markering, Sollefteå 248 582 245 000

Bra både ur 

rekryteringssynpunkt för 

ungdomar och mycket 

billigare än klass 1 

amunition. 

Rensjöns 

bygdegårdsförening Borrning av brunn 150 000 150 000

Brunnen de har idag är 

opålitlig sinar ofta

Sollefteå Kommun Multiring i Långsele 500 000 0

Skjuts till nästa 

ansökningsomgång då 

arbetet kan påbörjas först 

till sommaren.

Stiftelsen Nämnforsen

Genomförande av 

fortbildningskurser i arkeologi för 

lärare 120 050 120 000

Ett bra initiativ att göra 

undomar intresserade för 

vårt unika 

hällristningsområde som 

kan ge ringar på vattnet.

Urkult

Förarbete till utbyggnad av 

Solscenen 242 500 242 500

Uppbyggnad och 

nödvändiga förbättringar av 

Solscenen, inklusive 

eventuella lösningar för 

sommaren 2023.

TOTALT: 2 099 990
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Ärendebeskrivning 

Till Länsstyrelsen har inkommit ansökningar om bygdemedel om totalt 3 168 851 kr. 

Medel att fördela för hösten 2022 är 2 100 000 kr. Länsstyrelsen har översänt 

ansökningarna till Sollefteå kommun med begäran om utlåtande om fördelning av 

tillgängliga medel. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Bengt Åkerlind – KS/184/2022-7 

Remissvar, Landsbygdsrådet – KS/184/2022-8 och -9 

Ansökningshandlingar 
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Datum och tid:   2022-12-12       kl. 09:00-12:00 


 


Plats Junselerummet – Sollefteå kommunhus 


 


Beslutande Enligt närvaro- och tjänstgöringslista 


 


    


Övriga  Anna-Maria Andersson Sekreterare  §§ 62-68 


närvarande: Guniris Jonasson Kommunkansliet §§ 62-68 


 Niklas Nordén T.f. kommundirektör §§ 62-68 


 Mattias Axelsson Ekonomienheten  § 62 


 Maria Söderlund Miljö- och byggenheten §§ 63-65 


 Fanny Sundelin Miljö- och byggenheten §§ 64-65 


 Nils Modin Tekniska enheten  § 66 


 Bengt Åkerlind Fritidsenheten  § 67-68 


 


 


 


 


 


 


Underskrifter Sekreterare: Anna-Maria Andersson §§ 62-68 


  


 Ordförande: Roger Johansson (VI) §§ 62-68 


   


 Justerare:  Åsa Sjödén (S) §§ 62-68 


  


  


    


 


 


 


Bevis om justering 
Justeringen har tillkännagetts genom anslag på kommunens digitala anslagstavla, www.solleftea.se 
 
Myndighet:  Kommunstyrelsens Utskott för samhällsutveckling 
 
Sammanträdesdatum: 2022-12-12 


 
Förvaringsplats för protokollet: Kommunkansliet, kommunhuset, Sollefteå 
 



http://www.solleftea.se/
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Närvaro-/tjänstgöringslista 


 
 


Namn 
 


När- 
var- 
ande 


 


Tjänst- 
gör- 
ande 
ers. 


 


Reserva- 
tion 


 


Omröstning 
 


Anteckningar 


 
 


§ 
 


§  


 
 


§ 
 


§ 
 


Ja 
 


Nej 
 


Ja 
 


Nej  


          


Ordinarie           


Roger Johansson (VI) X        Ordförande 


Ulf Breitholtz (V) X         


Vakant (C) -         


Lillemor Edholm (S) X         


Mikael Sjölund (S) -         


 


Ersättare          


Johan Andersson (C) X X       
Ersätter vakans (C) 


Frånvarande 9:40-10:00 


Inger Fängström (V) -         


Åsa Sjödén (S) X X       Ersätter Mikael Sjölund (S) 


Morgan Nordin (S) -         


Linus Källgren (-) -         


 


 


Åsa Sjödén (S) utses till justerare av dagens protokoll 


 


Justeringen sker digitalt 
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§ 62 


 


Ekonomi- och verksamhetsuppföljning per 2022-11-30 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens utskott för Samhällsutveckling godkänner redovisningen av ekonomi- 


och verksamhetsuppföljningen för november månad. 


 


Ärendebeskrivning 
Till utskottet för samhällsutveckling redovisas fyra separata ekonomi- och verksamhetsuppfölj-


ningar:  


 


a) Samhällsutveckling 


b) VA och avlopp 


c) Gata och park 


d) Avfall 


 


 


Beslutsunderlag 
Verksamhets- och ekonomiuppföljning Samhällsutveckling 2022-11-30 


Verksamhets- och ekonomiuppföljning VA och avlopp 2022-11-30 


Verksamhets- och ekonomiuppföljning Gata och park 2022-11-30 


Verksamhets- och ekonomiuppföljning Avfall 2022-11-30 


Muntlig genomgång - Mattias Axelsson 
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§ 63 Dnr: KS/341/2022 


 
Behovsutredning och tillsynsplan för Miljö- och byggenheten 
åren 2023-2025 
 


Beslut 
Kommunstyrelsens utskott för Samhällsutveckling föreslår 


Kommunstyrelsen besluta 


- att behovsutredningen och tillsynsplanen med sina bilagor fastställs 


- att Miljö- och byggchefen ges mandat att kunna ändra i rutiner i bilagorna  


- att återrapportering sker genom uppföljning för perioden 1 januari-1maj, 


1 maj-1 oktober samt genom helår i årsberättelsen 


 


Ärendebeskrivning 


För att uppfylla lagstiftningens krav har Miljö- och byggenheten tagit fram ett förslag på en 


behovsutredning och en tillsynsplan. En behovsutredning och tillsynsplan ska vara på tre år 


men det är främst detaljerad planering för år 2022. För att vidare utveckla verksamheten har 


egna mer detaljerade planer tagits fram för små avlopp, ovårdade fastigheter, förorenade 


områden, livsmedel och alkohol/tobak. Eftersom inspektörer på enheten arbetar över olika 


lagstiftningsområden är det viktigt att hela verksamheten är med vid planeringen även om 


det inte är ett lagkrav i vissa fall. Till grund för planeringen och prioritering har nationella 


planer från Naturvårdsverket och Livsmedelsverket beaktats. 


 


För att veta vad verksamheten gör, vart vi ligger till utifrån fastställd plan och för att göra 


rätt prioriteringar är planering och uppföljning ett viktigt verktyg. Det ökar transparensen 


och kunskapen inom miljö- och byggenhetens område.  


 


Förvaltningens bedömning 


Behovsutredningen visar att om vi skulle göra allt utan att prioritera behövs 33 personer för 


uppdraget. Miljö- och byggenheten har 19 personer att tillgå vilket innebär vissa tuffa 


prioriteringar. I första hand har företagare med fasta årliga avgifter och inkommande 


ärenden prioriterats. Även inkommande klagomål gällande ovårdade fastigheter och 


nedskräpning kommer att ha en tuffare bedömning tidigare utifrån de rutiner som finns mer 


detaljerat beskrivet i skrivelsen Rutin och prioritering för ovårdade fastigheter. För att 


uppfylla lagstiftningens krav gällande förorenade områden måste vi fortsätta med det 


påbörjade arbetet, mer om detta finns i planen i skrivelsen Uppföljning av det strategiska 


arbetet med förorenade områden år 2022. Även om behovet av tillsyn är detsamma gällande 


små avlopp finns det ett redan fattat politiskt beslut att endast 200 fastigheter per år ska få 


tillsyn, därför är det utgångsläget i tillsynsplanen, vidare finns områden utpekade som 


kommer att få tillsyn på sina små avlopp i skrivelsen Plan för tillsyn av små avlopp. Genom 


att ha haft en god kontroll med minst ett årligt besök på alla våra livsmedelsföretag har 


behovet minskat från 2,5 årsarbetskrafter till 1,5, det är inte antalet livsmedelsföretag som 


har förändrats utan många sköter sig så bra att de har en halverad kontrolltid, den mer 


detaljerade planen för livsmedelskontroll finns i skrivelsen Kontrollplan Livsmedel och 
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gäller åren 2022-2024. Gällande alkohol och tobak kommer tillsyn utföras enligt skrivelsen 


Tillsynsplan Alkohol och tobak 2022-2024. Tillsyn inom Plan- och bygglagens område har 


länge varit bortprioriterat på grund av personalbrist, nu är enheten förstärkt och därför 


föreslås att fastigheter med eftersatt underhåll i våra tätorter ska inventeras och åtgärder 


föreslås fastighetsägaren. Även att tillsyn skett på lekplatser kommer att ske samt vilka 


hissar som finns i tätorterna och om dessa är besiktade. Från år 2023 kommer 


Översiktsplanefrågor hamna på enheten och tid för det arbetet är oklart. 


 


Genom prioriteringar går det att utföra de arbetsuppgifter som tillsynsplanen visar. 


Bedömningen är att tillsynsplanen enligt de prioriteringar som gjorts kommer gå att 


uppfylla. 


 


Förvaltningens förslag till beslut 


Behovsutredningen och tillsynsplanen med sina bilagor fastställs. Rutiner i bilagorna ges 


Miljö- och byggchefen mandat att kunna ändra. Återrapportering sker genom uppföljning 


för perioden 1 januari-1maj, 1 maj-1 oktober samt genom helår i årsberättelsen. 


 


Beslutsplanering 


Via Utskottet för samhällsutveckling till Kommunstyrelsen. 


 


Återrapportering  


Återrapportering sker i maj, oktober och som helår i årsberättelsen. 


 


Beslutsunderlag 


Förvaltningsyttrande, Bygg- och miljöchef Maria Söderlund – KS/341/2022-1 


Behovsutredning 2023-2025 – KS/341/2022-7 


Tillsynsplan 2023-2025 – KS/341/2022-9 


Rutin och prioritering för ovårdade fastigheter – KS/341/2022-2 


Uppföljning av det strategiska arbetet med förorenade områden år 2022 – KS/341/2022-3 


Tillsynsplan Alkohol och tobak 2022-2024 – KS/341/2022-4 


Kontroll Livsmedel år 2022-2024 – KS/341/2022-5 


Karta, områden för framtida tillsyn – KS/341/2022-6 


Plan för tillsyn av små avlopp – KS/341/2022-8 


Muntlig föredragning, Maria Söderlund, Bygg- och miljöchef 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


Beslutet skickas till 


Miljö- och byggenheten 
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§ 64 Dnr: KS/339/2022 


 
Planbesked för ändring av detaljplan för del av Hågesta 3:92, 
motorområde I 21 samt för del av Hågesta 3:92, utvidgning av 
motorområde, Sollefteå kommun 
   


Beslut 
Kommunstyrelsens utskott för Samhällsutveckling beslutar 


 


- att lämna positivt planbesked för 


• ändring av detaljplan för del av Hågesta 3:92, motorområde I 21, Sollefteå 


kommun 


• ändring av detaljplan för del av Hågesta 3:92, utvidgning av motorområde, 


Sollefteå kommun 


 


Ärendebeskrivning/Sammanfattning 


Fortifikationsverket inkom med en begäran om planbesked för ändring av två detaljplaner 


för del av fastigheten Hågesta 3:92 den 3 november 2022. Ansökan avser ändring av 


byggnadshöjden från 8 meter till upp emot 20 meter. 


 


Försvaret planerar att återetableras och bygga ett nytt regementsområde inom fastigheten 


Hågesta 3:92 i Sollefteå. Del av fastigheten är sedan tidigare planlagt för militärt ändamål, 


motorområde och teknikhus, och är de områden som ändringarna avser. Området omfattar 


två detaljplaner som angränsar till varandra, en från 1991 och den andra från 1993. Båda 


medger byggnader upp till åtta meter höga.  


 


Idag är området till stor del obebyggt och omfattar främst en grusad öppen yta och skog. 


Bruksån rinner även genom området. Området planeras att utvecklas och bebyggas men ska 


även i fortsättningen utgöra motorområde och ett område för militärt ändamål. 


Fortifikationsverkets erfarenheter från att bygga nya regementsområden är däremot att det 


krävs högre byggnader idag än den byggnadshöjd som medges i befintliga detaljplaner. 


 


Förvaltningens bedömning 


Bedömningen är att detaljplanerna behöver ändras för att möjliggöra önskad bebyggelse 


och att det kan prövas genom ändring av detaljplanerna. Områdena ligger i anslutning till 


bland annat Tjärnmyrans övningsfält och annan mark som Försvarsmakten kommer 


använda vid sin återetablering. Även i fortsättningen ska området utgöra motorområde som 


det är planlagt för idag. Det finns däremot behov att öka byggnadshöjden för att kunna 


bebygga området på ett ändamålsenligt sätt. För att kunna anpassa byggnationen efter 


dagens och framtida behov behöver därför byggnadshöjden i detaljplanerna ändras. 


 


Detaljplanen förväntas kunna antas tredje kvartalet 2023.    
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Förvaltningens förslag till beslut 


Kommunstyrelsens utskott för samhällsutveckling beslutar att lämna positivt planbesked 


för 


• Ändring av detaljplan för del av Hågesta 3:92, motorområde I 21, Sollefteå 


kommun   


• Ändring av detaljplan för del av Hågesta 3:92, utvidgning av motorområde, 


Sollefteå kommun 


Beslutsplanering 


Beslutande instans är Kommunstyrelsens utskott för Samhällsutveckling.  


 


Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 
Avgift för planbesked är 4 830 kr enligt fastställd taxa. Faktura för avgiften kommer att 


skickas separat. Plankostnaden och eventuellt tillkommande utredningar och underlag som 


krävs för detaljplanearbetet bekostas av sökande och framläggs i kommande planavtal som 


upprättas mellan kommunen och sökanden. 


 


Beslutsunderlag/Lagrum 


Förvaltningsyttrande, Fanny Sundelin – KS/339/2022-1 


Begäran om planbesked, Fortifikationsverket – KS/339/2022-2 


 


Beslutet fattas med stöd av 5 kap. 2, 4 och 5 §§, 12 kap. 8 § plan och bygglagen (SFS 


2010:900). Beslut om planbesked är inte bindande och kan inte överklagas.   


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


Beslutet skickas till 


Fortifikationsverket 


63 189 Eskilstuna  
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§ 65 Dnr: KS/340/2022 


 
Planbesked för ny detaljplan för del av Hågesta 3:92, nya 
regementsområdet, Sollefteå kommun   


 


Beslut 
Kommunstyrelsens utskott för samhällsutveckling beslutar 


- att lämna positivt planbesked för ny detaljplan för del av Hågesta 3:92, nya 


regementsområdet, Sollefteå kommun. 


 


Ärendebeskrivning/Sammanfattning 


Fortifikationsverket har kommit in med ansökan om planbesked för att upprätta ny 


detaljplan för del av deras fastighet Hågesta 3:92. Syftet med detaljplanen är att uppföra ett 


nytt regementsområde. Området ligger i anslutning till det befintliga motorområdet och 


planeras bebyggas med bland annat kaserner, kontor, idrottsanläggningar och matsal på 


norra sidan om Bruksån. Söder om ån planeras exempelvis förråd och utvidgning av 


motorområdet. Även till exempel tillfartsvägar för bil, cykel och gående behöver utredas i 


och med etableringen.   


 


Förvaltningens bedömning 


Bedömningen är att en ny detaljplan är en förutsättning för att möjliggöra att ett nytt 


regementsområde kan uppföras. Området ligger utanför detaljplanerad mark, är obebyggt 


och består främst av skog, genom området rinner även Bruksån. Det ligger i anslutning till 


Tjärnmyrans övningsfält samt det så kallade motorområdet, områden som Försvarsmakten 


använder i sin verksamhet.  


 


För planarbetet kommer följande planeringsunderlag sannolikt krävas: 


• Trafikutredning 


• VA-utredning 


• Dagvattenutredning 


• Geoteknisk undersökning 


• Naturvärdesinventering  


Detaljplanen förväntas kunna antas första kvartalet 2024. 


 


Förvaltningens förslag till beslut 


Kommunstyrelsens utskott för samhällsutveckling beslutar att lämna positivt planbesked 


för ny detaljplan för del av Hågesta 3:92, nya regementsområdet, Sollefteå kommun. 


 


Beslutsplanering 


Beslutande instans är Kommunstyrelsens utskott för Samhällsutveckling.  
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Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 
Avgift för planbesked är 4 830 kr, enligt fastställd taxa. Faktura för avgiften kommer att 


skickas separat. Plankostnaden och eventuellt tillkommande utredningar och underlag som 


krävs för detaljplanearbetet betalas av sökanden och framläggs i kommande planavtal. 


 


Beslutsunderlag/Lagrum 


Förvaltningsyttrande, Fanny Sundelin – KS/340/2022-1 


Begäran om planbesked, Fortifikationsverket – KS/340/2022-2 


 


Besluten fattas med stöd av 5 kap. 2, 4 och 5 §§, 12 kap. 8 § plan- och bygglagen (SFS 


2010:900). Beslutet om planbesked är inte bindande och kan inte överklagas. 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


Beslutet skickas till 


Fortifikationsverket  


63 189 Eskilstuna 
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§ 66 Dnr:  KS/315/2021 


 
Medborgarförslag – Förläng sträckan med belysning på 
Djupöspåret, svar på återremiss 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens utskott för Samhällsutveckling föreslår 


Kommunstyrelsen föreslå 


Kommunfullmäktige besluta 


 


- att förslaget avslås 


 


Ärendebeskrivning/Sammanfattning 


Kommunstyrelsen gav 2021-11-04 förvaltningen uppdrag att yttra sig över rubricerat 


medborgarförslag: 


Belysning sista delen av Djupöspåret, från Tingshuset fram till Hamnmagasinen, 


Kulturbygden. 600 m. Vore toppen under mörka årstiden, trygghet. Fin promenadväg. 


Gärna också förbättra gångvägen på marken. 


 


Förvaltningens bedömning 


Förslaget handlar om en upprustning som är så omfattande att det utgör en investering. 


I tekniska enhetens anslag för investeringar finns inget utrymme för att prioritera detta inom 


överskådlig tid. Behoven av upprustning av kommunens befintliga vägbelysning samt 


gång-/cykelvägsbelysning är redan mycket stort. Några av de mer kostnadsdrivande 


åtgärderna, förutom vanligt löpande underhåll är:   


• Vårt system för tändning och släckning av gatubelysningen består i dag av 2 olika 


tekniker.  


Det ena baseras på minicall-bandet som var förstahandsval gällande täckning när 


systemet togs i bruk. De enheterna saknar dock förmåga att ge information om 


driftstatus (tänd eller släckt anläggning) och tillverkas inte längre. 


Det andra baseras på 2G-bandet som var under uppbyggnad när systemet togs i bruk 


och har succesivt ersatt de minicallbandsbaserade som gått sönder.  


2G-nätet kommer dock att släckas år 2025 och därför måste systemen bytas ut i sin 


helhet innan dess. 


• Kommunen har succesivt ersatt äldre s.k. friledning, (oisolerade koppartrådar) i en 


del av beståndet, men det finns fortfarande kvar på vissa sträckor. Förutom att det 


inte uppfyller dagens elsäkerhetskrav så genererar friledning ofta fel när t.ex. 


ledningar kortsluts av trädgrenar. 


• Ett stort behov av stolprätningar finns runtom i kommunen. 


• Arbetet med att skilja sambyggda belysningsanläggningar från Trafikverket är 


påbörjat och bör få fortsätta, för att få renodlade gränssnitt så elsäkerhets-


/anläggningsansvaret blir tydligt. 
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Det finns dessutom flera alternativa gångvägar i området som kan användas de tider på 


dygnet då det är mörkt. Aktuell sträcka snöröjs vintertid så under den ljusa tiden är det 


också möjligt att gå på sträckan. 


 


Ska förslaget antas krävs extra tilldelning till tekniska enhetens budget.  


Investeringskostnaden bedöms översiktligt uppgå till minst en halv miljon kronor. 


 


Förvaltningens förslag till beslut 


Utskottet för Samhällsutveckling föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige 


besluta att förslaget avslås. 


 


Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 


Investering ca 500 000 kr. Medel finns inte i Tekniska enhetens budget. 


 
Beslutsunderlag/Lagrum 


Förvaltningsyttrande, Nils Modin – KS/315/2021-7 


Protokoll Kommunfullmäktige 2022-06-20 § 81  KS/315/2021-6 


Medborgarförslag, Eva Berglund – KS/315/2021-1 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


Beslutet skickas till 


Förslagsställaren. 
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§ 67 Dnr:  KS/342/2022 


 
Föreningsbidrag för skötsel av anläggningar 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens utskott för Samhällsutveckling lämnar ärendet utan förslag till beslut. 


 


Ärendebeskrivning 


Förvaltningen har fått i uppdrag att se över anläggningsbidragen ur perspektivet 


likställdhet. I takt med utvecklingen har stödet till de olika föreningarna kommit att variera 


därför görs nu en revidering där det totala stödet höjs och föreningarna kompenseras utifrån 


det utbud de erbjuder.  


I samband med detta revideras också bidragsnormerna för ridskolor för att skapa tydlighet 


och öka likställigheten mellan kommunens olika delar. Samt för att motverka att skapandet 


av ytterligare en ridskola in på korttid riskerar att påverka övriga ridskolors existens. 


 


Förvaltningens bedömning 


Anläggningar 


Utgångspunkten förvaltningen jobbat efter är att föreningarna ska erbjudas samma 


ersättning för likvärdiga anläggningar. Exempel: skötsel av en fotbollsplan med 11 manna 


seriespel ska ersättas med samma summa oavsett var i kommunen den finns, skidspår och 


isbanor likaså. Förvaltningen har utgått ifrån att det ska finnas två fotbollsplaner (en 


tränings och en match plan), ett elljusspår, ett långspår och en isbana på varje större ort  


De större orterna Ramsele, Junsele, Näsåker och Långsele får ortstillägg som varierar 


utifrån de åtagande och mängden anläggningar de har att sköta. Junsele IF får åtagande 


gällande luftning och vertikalskärning på fotbollsplanerna i Näsåker detsamma gäller 


Långsele AIF på fotbollsplanerna i Sollefteå. Förvaltningen föreslår att Fritidsavdelningen 


köper in redskap för dessa ändamål som kan nyttjas av samtliga föreningar. Badet i Junsele 


är dubbelt så stort som i Ramsele och vi lägger ett tyngre ansvar på Junsele IF än vi gör på 


en campingarrendator som ska sköta badet. Förvaltningen vill värna om Junsele som 


lägerort vilket är viktigt ur besöksnärings perspektiv detta bidrar till ett högre ortsbidrag till 


Junsele. Utöver skötsel av anläggningar kommer föreningarna Långsele AIF, Junsele IF, 


Ådalsliden SK Ramsele IK få ett ökat ansvar gällande evenemang på orten. 


 


Belopp idag och enligt förslag: 


 


förening Utbetalt stöd 2022 Förslag till nytt stöd från 2023 


Junsele IF 1 215 000 kr 1 220 000 kr 


Ramsele IK 260 380 kr 480 000 kr 
Ramsele 
camping 70 000 kr 70 000 kr 


Ådalslidens SK 137 360 kr 450 000 kr 


Långsele AIF 372 300 kr 400 000 kr 


Sollefteå GIF 203 000 kr 180 000 kr 
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Remsle UIF 38 000 kr 25 000 kr 


Sollefteå skidor 25 000 kr 30 000 kr 


Undrom 69 709 kr 100 000 kr 


Björkå 21 000 kr 45 000 kr 


Helgum 48 000 kr 80 000 kr 


Graninge 73 000 kr 75 000 kr 


Österforse 56 000 kr 90 000 kr 


Forsmo 63 000 kr 100 000 kr 


Resele 36 000 kr 75 000 kr 


Edsele 44 000 kr 90 000 kr 


Lungsjön 13 429 kr 30 000 kr 


Totalt 2 745 178 kr 3 540 000 kr 


 


  
 


 


Avtal med föreningarna 


Konstruktionen med anläggningsstöd bygger på att föreningarna får ett stöd för att driva 


anläggningarna på samma sätt som kommunen skulle ha gjort. Förvaltningen avser att 


skriva avtal på XX år med respektive förening som kan förnyas med xx år.  


Om en förening skulle välja att inte förnya eller teckna ett avtal med basen ur detta förslag 


tar kommunen över driften av de kommunala anläggningar som skulle ha ingått i avtalet. 


 


Bidragsnormer för ridskolor 


Beslut om nya bidragsnormer för ridskolorna fattades 2022-01-11 av kommunstyrelsen. 


Sedan dess har en ny ridskola meddelat att man avser att söka stöd för 2023 samtidigt som 


frågan om andra anläggningsbidrag aktualiserats.  


Östra 


Västra  
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Förvaltningen anser att frågan om bidragsnormer för ridskolor i stället borde hanteras inom 


ramen för anläggningsbidrag. Detta då summorna är stora jämfört med andra 


föreningsbidraget samt att principer som gäller för drift av anläggningar också ska gälla för 


ridskolor.  


Idag finns det tre ridskolor som tillsammans får ett stöd motsvarande ca 250 000 kronor 


vardera. Ytterligare en ridskola har anmält intresse av att ta del av det kommunala bidraget 


för ridskolor. Det innebär att inom kort kommer Sollefteå kommun att ha fyra ridskolor. 


Det är ett stort antal ridskolor sett till riket i övrigt även om man beaktar att Sollefteå till 


ytan är en stor kommun. I landet finns det igenomsnitt 1,5 ridskola per kommun. 


 


Förvaltningen anser att kommunen måste ge föreningarna tydliga förutsättningar men också 


förtydliga vad som gäller när nya ridskolor kommer in i systemet. Med tanke på Sollefteå 


kommuns stora yta är det viktigt att säkerställa att det finns möjligheter för ungdomar att 


rida i såväl den västra som den östra delen av kommunen.  


För att skapa långsiktiga och förutsägbara förutsättningar för såväl nya som befintliga 


ridskolor föreslår förvaltningen att det kan lämnas stöd för föreningsdrift av ridskolor i 


kommunen med ett belopp upptill 1 000 000 kronor varav hälften avser kommunens östra 


del och hälften kommunens västra del. På så sätt riskerar inte utbudet av ridskolor påverkas 


i kommunens östra del om nya ridskolor startas i den västra och vice versa. Ersättningen 


likställs per ridskola med ett belopp upptill 250 000 kronor per ridskola som ett grundstöd, 


övriga kostnader kopplat till inriktning, storlek och ambitionsnivå hanteras av den enskilda 


ridskolan och dess medlemmar. Stödet förändras bara ifall felaktigheter uppdagas, 


föreningarna inte kan leva upp till uppställda kriterier eller om ytterligare en ridskola startar 


i samma område. 


 


Det är också viktigt att ansökan om bidrag kommer in i god tid, enligt förslag i augusti året 


innan, för att ge befintliga ridskolor möjlighet att anpassa sin verksamhet ifall ytterligare 


ridskolor som uppfyller kriterierna inkommer med ansökan. 


 


Krav och stödkriterier för ridskolor 


Följande krav ska ridskolan uppfylla för att kunna söka bidrag hos Sollefteå kommun för 
ridskoleverksamhet, 


• Verksamheten ska ha tillstånd för att bedriva ridskola genom Länsstyrelsen i 


Västernorrland  


• Ha minst 30 ridande medlemmar i åldrarna 7-25 år, individerna ska vara 


registrerad som medlem under det senaste verksamhetsåret och betalat 
fastställd medlemsavgift 


• Föreningen ska ha sitt säte och vara verksam i Sollefteå kommun och bidrag 
lämnas för den verksamhet som bedrivs i Sollefteå kommun 


• Ansökt om och beviljats organisationsnummer från Skatteverket 


• Föreningen ska bedriva en verksamhet som är till nytta för invånarna i Sollefteå 


kommun 
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• Föreningen ska ha valt styrelse, hållit årsmöten och antagit stadgar 


• Följa kommunens värdegrund och vara öppen för alla 


• Föreningen ska på begäran kunna visa hur bidraget har använts 


• Föreningen ska kunna ställa räkenskaper, redovisningshandlingar och 
medlemsregister till förfogande för granskning och skicka in dessa på 
begäran 


• Vid begäran redovisa statistik och ha underlag som visar antalet ridlektioner 
för respektive medlem 


• Registrerad i kommunens föreningsregister. 


• Föreningens verksamhet får inte främja enskilda medlemmarnas ekonomiska 
intresse. 


• Det ska finnas tydliga jävsregler när det gäller beslut i den egna styrelsen. 


• En ny förening ska sökt medel senast den 1 augusti året innan stödet avser 


• Stödet uppgår till uppemot 250 000 kr per ridskola men kan minska om ridskolan 


inte uppnår fastställda kriterier, felaktigheter upptäcks eller ytterligare ridskola 


etableras i området  


• Totalt avsätts 1 000 000 kr i stöd för ridskolor, dessa ska fördelas enligt principen 


500 000 kr för ridskolor i kommunens östra del och 500 000 kr för ridskolor i 


kommunens västradel. 


Ansökningstid och kontrollsystem 


Ansökan ska komma in till kommunen senast 15 jan och stödet ska betalas ut inom 30 


dagar efter komplettansökan. Det totala bidraget till ridskolorna kan uppgå till 1 000 000 


kronor per år.  


 
För att undkomma diskussioner om oegentligheter och säkerställa att skattemedel 
nyttjas korrekt ska angivna ridlektioner som genomförts registreras med närvarokort. 
Närvarokortet ska fyllas i samband med respektive ridlektion där det framgår vilka som har 
ridit och intygas av ledaren för aktiviteten. Närvarokorten ska förvaras hos föreningen i 
minst 3 år och kunna lämnas ut till kommunen vid begäran. 


 
Förvaltningen föreslår utskottet för samhällsutveckling föreslå kommunstyrelsen 


besluta:  


- att fastställa bidragsnivåerna för anläggningar enligt förvaltningens förslag  


- att uppdra till förvaltningen att skriva nya avtal med föreningarna utifrån de nya 


normerna. 


- att tillskjuta 800 tkr till Fritidsavdelningen för skötsel av anläggningar 


- att tillskjuta 228 tkr till Fritidsavdelningen för driftsbidrag till ridskolor enligt 


förvaltningens förslag  
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- Att ersätta avsnittet i beslut KS 11/1 2022 §13 gällande bidragsnormer för ridskolor 


med förvaltningens förslag  


Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 


Bidragsbeloppet för anläggningar är idag totalt 2 745 178 kr. Beloppet enligt förslag är 


totalt 3 540 000 kr. Därmed ska 800 000 kr tillskjutas till Fritidsavdelningen från ID 81256 


Pott särskilda satsningar 


Bidragsbeloppet för ridskolor ska höjas till 1 000 000 kr och därmed ska 228 000 kr 


tillskjutas fritidsavdelningen från ID 81256 Pott särskilda satsningar 


 


Förslag till beslut under mötet. 


Johan Andersson (C) yrkar på att lämna yttrandet utan förslag till beslut. 


 


Beslutsunderlag 


Förvaltningsyttrande, Bengt Åkerlind – KS/342/2022-1 
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§ 68 Dnr:  KS/184/2022 


 
Fördelning av bygdeavgiftsmedel, höstomgången 2022 
 
Beslut 
Sollefteå kommun, genom Kommunstyrelsens utskott för samhällsutveckling, föreslår 


Länsstyrelsen följande fördelning av bygdeavgiftsmedel höstomgången 2022 


 


 


Förening/ organisation Ansökan gäller


Ansökt 


belopp


Kommunens 


förslag


Kommunen föreslår 


bifall med motivering


Kommunen föreslår 


avslag med motivering


Kuben i Långsele AB


Tilläggsansökan. Byte av 


konstgräsmatta i Kubenhallen* 150 000 150 000


Hög egen insats stor 


ungdomsverksamhet för 


flera föreningar


Lungsjöns Fritidsförening


Ändrings-tilläggsansökan - 


Installation av ytvärmepump* 200 000 200 000 Hög energibesparing


Byalaget Näsåkers 


Samverkan Renovering av bastu 100 000 70 000


Bra ekonomi i 


föreningenvilket gör att man 


bör kunna stå för en lite 


större egeninsats


Edsele AIK


Inköp av snöslunga samt två 


värmepumpar till klubbstugan 86 495 85 000


Lokalen används till 


ungdomsverksamhet året 


om samt att snöslungan 


använts för multirinken.


Edsele intresseförening Byte av gamla, slitna golv 326 250 324 000


Golvet är i sånt skick att 


inga enklare reparationer är 


möjliga. Hela golvet måste 


bytas.


Furubackens 


byggnadsförening


Upprustning av golv samt 


nybyggnad av toalettbyggnad, 


Furubacken 129 500 129 500


Stor egen insats. 


Nuvarande utedass är 


uttjänt.


Helgums Skoterklubb Material till brobygge 106 234 105 000


De har enbart sökt för mtrl 


stor egninsats med 


byggandet


Junsele IF


Anläggning av utomhuspadelbana 


samt utbyte av fotbollsbelysning 


på "Gärdet" 736 250 211 000


Belysning Gärdet, Junsele. 


Behöver en vårtidig plan


Nej till paddel delen. Borde 


generera en intäkt som 


täcker kostnaderna.


Nordantjäls 


Bygdegårdsförening


Luftvärmepump till samlingslokal i 


bygdegård, Stömudden 


Nordantjäl 40 000 35 000


Engergi- och 


kostnadsbesparing för 


föreningen.


Radiosol


Investering i närradions 


reservelverk 32 990 32 990


Bör innebära en besparing i 


längden. Bra ur 


krisberedskapssynpunkt.


Ramsele Jaktskytteklubb


Uppdatering av 50 m bana till 


elektronisk markering, Sollefteå 248 582 245 000


Bra både ur 


rekryteringssynpunkt för 


ungdomar och mycket 


billigare än klass 1 


amunition. 


Rensjöns 


bygdegårdsförening Borrning av brunn 150 000 150 000


Brunnen de har idag är 


opålitlig sinar ofta


Sollefteå Kommun Multiring i Långsele 500 000 0


Skjuts till nästa 


ansökningsomgång då 


arbetet kan påbörjas först 


till sommaren.


Stiftelsen Nämnforsen


Genomförande av 


fortbildningskurser i arkeologi för 


lärare 120 050 120 000


Ett bra initiativ att göra 


undomar intresserade för 


vårt unika 


hällristningsområde som 


kan ge ringar på vattnet.


Urkult


Förarbete till utbyggnad av 


Solscenen 242 500 242 500


Uppbyggnad och 


nödvändiga förbättringar av 


Solscenen, inklusive 


eventuella lösningar för 


sommaren 2023.


TOTALT: 2 099 990
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Ärendebeskrivning 


Till Länsstyrelsen har inkommit ansökningar om bygdemedel om totalt 3 168 851 kr. 


Medel att fördela för hösten 2022 är 2 100 000 kr. Länsstyrelsen har översänt 


ansökningarna till Sollefteå kommun med begäran om utlåtande om fördelning av 


tillgängliga medel. 


 


Beslutsunderlag 


Förvaltningsyttrande, Bengt Åkerlind – KS/184/2022-7 


Remissvar, Landsbygdsrådet – KS/184/2022-8 och -9 


Ansökningshandlingar 


 





